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همسان سازی حقوق 
بازنشستگان از سال آینده

سه هزار موتور سیکلت را 
برقی می کنیم

خبر خبر
با اتصال به سامانه هریم

رمز پویایِ پیامکی در اغلب 
بانک ها عملیاتی شد

معاون بانک مرکزی: تمامی بانک ها به 
سامانه هریم بانک مرکزی متصل شده اند و 
ارسال رمز پویای پیامکی در بیشتر بانک ها 
عملیاتی شده است.بانک مرکزی در راستای 
بهبود تجربه کاربری مشتریان  و  تسهیل 
نظام بانکی برای استفاده از رمز دوم پویا 
سامانه هریم را به منظور ارسال رمز دوم 
یکبار مصرف از طریق پیامک ایجاد کرد 
و بانک ها موظف شدند تا اقدامات لازم را 
انجام دهند.  به سامانه هریم  اتصال  برای 
بر اساس پیگیری ایبِنا از بانک مرکزی و 
مدیران فناوری شبکه بانکی، تمامی بانک ها 
به سامانه هریم متصل شده اند و در کنار 
آن راهکار نرم افزاری دریافت رمز پویا را 
کرده اند  ارائه  خود  مشتریان  به  و  ایجاد 
برای  بانکی  آمادگی شبکه  معنای  به  که 
اجرای طرح رمز دوم یکبار مصرف است. 
از سویی دیگر تمامی شرکت های پرداخت 
الکترونیک دکمه درخواست رمز پویا را به 
صفحات پرداخت اینترنتی و نرم افزار های 
پرداخت افزوده اند و در حال انجام اقدامات 
فرآیند های  تکمیل  و  اتصال  برای  لازم 

سامانه هاب شاپرک هستند.
 تمام بانک ها به سامانه هریم متصل 

شدند 
مهران  خصوص،  همین  در 
محرمیان، معاون فناوری های نوین بانک 
به  اشاره  با  ایبِنا  با  گفتگو  در  مرکزی 
اجرای طرح رمز دوم پویا گفت: در حال 
اقدامات فنی لازم  بانک ها  تمامی  حاضر 
را انجام داده اند و به سامانه هریم بانک 
مرکزی متصل شده اند؛ ارسال رمز پویای 
پیامکی در بیشتر بانک ها عملیاتی شده و 
مشتریان با تایید شماره تلفن همراه خود 
می توانند با فشردن دکمه درخواست رمز 
پویا در صفحات پرداخت اینترنتی از رمز 
دوم یکبار مصرفی که از سوی سرشماره 
استفاده  می شود،  ارسال  برایشان  بانک 

کنند.
در  مرکزی  بانک  کرد:  تاکید  وی 
حال اجرای گام به گام طرح رمز دوم پویا 
است و از ۸ بهمن ماه به تدریج رمز ایستا 
برای تراکنش های بالای ۱۰۰ هزار تومان 
برای تراکنش های در  حذف و مشتریان 
مجموع روزانه کمتر از ۱۰۰ هزار تومان 
پویا  رمز  یا  ایستا  دوم  رمز  از  می توانند 
رمز  درخواست  دکمه  و  کنند  استفاده 
فعال  تراکنش ها  از  دسته  این  برای  نیز 
ریسک  که  این  به  توجه  با  بود؛  خواهد 
تومان  هزار  صد  از  کمتر  تراکنش های 
پایین است و حجم فیشینگ نیز پایین 
بوده آغاز طرح رمز پویا برای در مجموع 
ضمن  تومان  هزار  صد  بالای  تراکنش 
کلاهبرداری ها  کاهش  و  امنیت  افزایش 

سبب کاهش ریسک اجرا می شود.

وزیر کشور:
قاچاق سوخت ۹میلیون لیتر 

کاهش یافت
پایان  در  امروز  صبح  کشور  وزیر 
ارز  و  کالا  قاچاق  با  مبارزه  ستاد  جلسه 
اساس  بر  گفت:  خبرنگاران  جمع  در 
گزارشات ارائه شده، در قاچاق ورودی با 

کاهش روبرو بودیم.
وزیر  فضلی  رحمانی  عبدالرضا 
با  مبارزه  ستاد  جلسه  پایان  در  کشور 
خبرنگاران  جمع  در  ارز  و  کالا  قاچاق 
گفت: بر اساس گزارشات ارائه شده، در 
بودیم. روبرو  کاهش  با  ورودی  قاچاق 
حدود  کشور  در  قاچاق  از  کلی  برآورد 
۱۲ میلیارد دلار بود، این قاچاقی است 
به  خارج  از  و  خارج  به  داخل  از  که 

داخل انجام می شود.
حوزه  در  افزود:   فضلی  رحمانی 
بیش  خارج  به  داخل  از  کالا  قاچاق 
است  سوخت  قاچاق  آن  درصد   ۸۰ از 
حدود  که  خوبی  بسیار  کاهش  با  که 
با طرح  و  بودیم  مواجه  لیتر  میلیارد   ۹
تکمیلی که وزارت نفت همکاری خوبی 
امیدواریم  نشینان  مرز  حوزه  در  کرد 
سال  و  امسال  مانده  باقی  های  ماه  در 
۹۹ با کاهش قابل توجه قاچاق سوخت 

باشیم. روبرو 
او توضیح داد: طرح مبارزه با قاچاق 
امروز  جلسه  در  خانگی  کالای  و  سیگار 
قاچاق  قرار شد در بحث  مطرح شد که 
لوازم خانگی که بدون ضمانت و کیفیت 
هم هستند اتحادیه نقش اصلی را بازی 
بنکداران  بنادرو  یعنی  مبدا  از  ما  و  کند 
خرده  سراغ  سپس  و  شویم  عمل  وارد 

فروشان برویم.
همچنین  داد:  ادامه  کشور  وزیر 
و  فروشندگان  و  کسبه  همه  به  ماه   ۸
این طرح  تا در  اتحادیه وقت داده شد 
بتوانند خود را با ضوابط حاکم منطبق 
می  الان  دارند  را  کالایی  هر  و  کنند 
ماه   ۸ آن  از  بعد  و  بفروشند  توانند 
در  استاندارد  غیر  کالاهای  شاهد  دیگر 
های  سامانه  بتوانیم  اگر  نباشیم.  بازار 
های  دستگاه  هماهنگی  با  را  نظارتی 
کنیم  اجرایی  مقصد  تا  مبدا  اجرایی 
غیر رسمی  های  بازار  توانیم  می  حتما 

را کنترل کنیم.
رحمانی فضلی بیان داشت: از اول 
سال  ده  حدود  اینکه  به  توجه  با  سال 
با  قانون سامانه ها وجود دارد ما  است 
انقلاب  معظم  رهبر  هم  که  تاکیداتی 
به  دارند  دولت  و  جمهور  رییس  هم  و 
پیشرفت  حوزه  این  در  سال   ۵ اندازه 
اسفند  آخر  تا  زمانبندی  یک  داشتیم. 
برخی  دادیم.  انجام  ها  دستگاه  همه  با 
دستگاه ها به وظایف خود عمل نکردند 
پاسخگو  دولت  به  باید  سال  آخر  و 

باشند.

وزیر راه و شهرسازی مطرح کردک

شفافیت مالی، راهکار جلوگیری از امضا فروشی

بلاتکلیفی افراد زیر ۱۸ سال برای دریافت وام ازدواج

با  مهندسی  نظام  سازمان  کرد:  اعلام  راه  وزیر 
شفافیت مالی، مبارزه با فساد و ارتقا جایگاه مهندسان 

دوره امضا فروشی را خاتمه دهد.
و  معارفه  آیین  مراسم  حاشیه  در  اسلامی  محمد 
مهندسی  نظام  سازمان  مرکزی  شورای  رئیس  تکریم 
ساختمان کشور در جمع خبرنگاران با اشاره به اینکه 
سازمان  عضو  کشور  سطح  در  نفر  هزار   ۵۰۰ از  بیش 
و  مدیریت  با  افراد  این  گفت:  هستند،  مهندسی  نظام 
نظارت در ساخت و ساز ها و ساخت خانه های با کیفیت 

در طرح اقدام ملی مسکن نقش آفرینی می کنند.
وزیر راه و شهرسازی ادامه داد: از مردم می خواهیم 
که در چارچوب پروانه صادرشده اقدام به ساخت و ساز 
کنند و مهندسین اجازه ندهند خلاف پروانه ساخت و 

سازی صورت گیرد.
وی بیان کرد: شفافیت مالی و مقابله با فساد یکی 
مرکزی  شورای  جدید  رئیس  خرم،  آقای  کار های  از 
سازمان نظام مهندسی ساختمان کشور است و وی در 
امضا  با دولت و سایر دستگاه ها دارد دوره  تعاملی که 
فروشی را خاتمه دهد و با رویکرد جدید، جایگاه نظام 

مهندسی را نزد جامعه ارتقا دهد.

باز  ملی  ستاد  جلسه  گذشته  روز  گفت:  اسلامی 
آفرینی برگزار شد و بزودی در استان های مختلف شاهد 
شروع طرح های مختلفی توسط توسعه گران در بافت 

فرسوده خواهیم بود.
وزیر راه و شهرسازی بااشاره اینکه ۲۰ هزار واحد 

برای نوسازی بافت های فرسوده به بانک معرفی شدند 
و ۲۰ هزار واحد نیز برای دریافت پروانه اقدام کردند، 
که  ایم  اندیشیده  تمهیداتی  و  تسهیلات  کرد:  تصریح 
از محل تبصره ۱۸ یارانه به آن ها پرداخت می کنیم تا 

مردم بتوانند خانه ها را در بافت فرسوده بسازند.

اسلامی افزود: تسهیلات پرداختی به بافت فرسوده 
پرداخت  دولت  را  آن  درصد   ۹ که  است  درصد   ۱۸

می کند.
از ۱۰۰ هزار واحد  بیان کرد: ۶۰ هزار واحد  وی 
زنی  کلنگ  مختلف  استان های  در  را  فرسوده  بافت 

خواهیم کرد.
بافت  اراضی در  افزود: شناسایی و خرید  اسلامی 
این  نوسازی  طرح های  در  تاخیر  دلایل  از  فرسوده 

بافت ها است.
از  برخی  اینکه  به  اشاره  با  و شهرسازی  راه  وزیر 
سال  تا  گفت:  هستند،  ارزش  واجد  فرسوده  بافت های 
۱۴۰۰ چند محله از محلات هدف از فهرست نوسازی 
خارج می شوند.اسلامی درباره محله سیروس گفت: این 
محله متاسفانه مشکلات حقوقی وجود دارد که در حال 

رفع آن هستیم.
وی درباره قیمت مسکن بیان کرد: قیمت مسکن 
اساسا تابع مولفه های اقتصادی کشور است برنامه جدید 
ما رونق تولید است و تسهیلاتی هم تصویب شد برای 
گردش  در  سرمایه  طریق  این  از  تا  تقدم  حق  اوراق 

صندوق تامین مسکن مهیا شود.

ساناز باقری راد
با وجود تصویب افزایش وام ازدواج، هنوز تکلیف پرداخت وام به افراد 
به آن ها  زیر ۱۸ سال مشخص نیست و احتمال ممنوعیت پرداخت وام 

وجود دارد.
کمیسیون   ۹۹ سال  بودجه  لایحه  روی  بر  بررسی ها  شروع  زمان  از 
فرهنگی مجلس پیشنهاد افزایش وام ازدواج از ۳۰ به ۵۰ میلیون را داد. در 
طول این مدت محمد باقر نوبخت رئیس سازمان برنامه و بودجه در واکنش 
توانایی مالی دولت  از عدم  تلویحاً  نمایندگان،  افزایش بودجه  به پیشنهاد 
در تأمین اعتبار لازم در این زمینه سخن گفت و اظهار کرد: این مسائل 
مربوط به بانک مرکزی است و ما نمی توانیم تکلیف مالایطاق را اجرا کنیم.
با این وجود تلاش های نمایندگان مجلس برای افزایش رقم وام ازدواج 
ادامه داشت و در نهایت ۲۴ دی ماه سال جاری، افزایش پرداختی های این 

وام به تصویب نمایندگان خانه ملت رسید.
احمد امیرآبادی فراهانی عضو کمیسیون تلفیق بودجه نیز در این باره 
گفت: با موافقت اعضای کمیسیون تلفیق، وام ازدواج از ۳۰ میلیون تومان 
به ۵۰ میلیون تومان افزایش یافت. بنابراین طبق مصوبه کمیسیون تلفیق 
وام ازدواج به هر زوج ۵۰ میلیون تومان با باز پرداخت ۷ ساله تعیین شد.

امیرآبادی افزود: بر اساس این مصوبه به هر یک از زوجین ۵۰ میلیون 
تومان وام تعلق می گیرد که جمعاً دو نفر می توانند ۱۰۰ میلیون تومان وام 
بگیرند. بانک مرکزی هم موظف است از محل پس انداز و جاری قرض الحسنه 
نظام بانکی، تسهیلات قرض الحسنه ازدواج به زوج هایی که تاریخ عقد آنها 
اولویت  با  ازدواج دریافت نکرده اند،  از ۱/۱/۱۳۹۶ است و تاکنون وام  بعد 

نخست پرداخت کند.
افراد  ازدواج  بحث  دیگر  بار  جوانان،  ازدواج  وام  افزایش  خبر  از  پس 
زیر ۱۵ سال مطرح شد. محمد مهدی تندگویان که پیش تر در واکنش 
به افزایش رقم وام ازدواج به ۳۰ میلیون تومان، آن را عامل رشد کودک 
همسری خوانده بود، در این باره گفته بود: در برخی نقاط کشور به دنبال 

افزایش وام ازدواج شاهد افزایش ۴ برابری آمار کودک همسری هستیم.
نمی تواند کمکی  تومانی  میلیون  وام ۳۰  بود:  عنوان کرده  تندگویان 
و  مشکلات  موجب  رقم  این  اما  کند  کشور  در  ازدواج  میزان  افزایش  به 

آسیب های دیگر یعنی همان کودک همسری می شود.
آمارهای  باره،  دراین  جوانان  امور  معاون  ادعای  از  پس  که  هرچند 
انتشاری از میزان ازدواج گفته های وی را نقض کرد و نشان داد طی ۱۰ 
سال گذشته افزایش رقم وام ازدواج تغییر محسوسی در رشد ازدواج های 

زیر ۱۵ سال ایجاد نکرده است.
اما حال پس از تصویب اعطای وام ۵۰ میلیون تومانی برای کمک به 
ازدواج در  پیرامون  قبلی  بار دیگر همان گفته های  زندگی جوانان،  شروع 

سنین پایین مطرح شده است.
تندگویان در روزهای گذشته مجدداً گفته های قبلی خود مبنی بر بی 
تأثیر بودن افزایش وام ازدواج در روند صعودی ازدواج را تکرار کرد و گفت: 
متأسفانه با وجود افزایش وام و به روز کردن پرداخت تسهیلات ازدواج در 

دو سال اخیر، امر ازدواج در کشور افزایش نداشته است.
وی با اشاره بر آسیب های بیشتر شدن وام ازدواج تصریح کرد: افزایش 
وام ازدواج آسیب های دیگری از جمله خرید و فروش وام ازدواج که قبلًا 
وجود نداشت را ایجاد کرده و دریافت وام دختران زیر ۱۵ سال را ۴ برابر 

افزایش داده است.
تکلیف زوجین زیر ۱۸ سال چه خواهد شد!

به دنبال این موضوع، صحبت هایی درباره اعمال محدودیت سنی برای 
دریافت کنندگان وام ازدواج مطرح شد.

از  مجلس،  زنان  فراکسیون  عضو  ذوالقدر  فاطمه  همین خصوص  در 
طرح دولت برای ایجاد محدودیت سنی در دریافت وام ازدواج خبر داد و 
گفت: با توجه به افزایش رقم وام ازدواج، قرار است طرحی از سوی دولت 

برای محدودیت سنی دریافت کنندگان وام ازدواج وضع شود.
طرح،  این  شدن  اجرایی  به  تصمیم  صورت  در  داد:  توضیح  ذوالقدر 
دولت این محدودیت را به بانک ها ابلاغ خواهد کرد و مجری مستقیم آن 

دولت و بانک ها خواهند بود.
به  این موضوع پیشنهاد خود دولت است و ربطی  اینکه  بیان  با  وی 
مجلس ندارد، تصریح کرد: مجلس تنها پیشنهاد افزایش رقم وام ازدواج را 
داد که مطرح کننده این طرح نیز کمیسیون فرهنگی بود و خوشبختانه به 
نتیجه نیز رسید اما طرح محدودیت اعطای وام مربوط به خود دولت است.

این  جزئیات  درباره  توضیح  با  مجلس  فرهنگی  کمیسیون  عضو 
وام  دریافت  احتمالاً  اجرا شود،  این طرح  اگر  داشت:  ابراز  نیز  محدودیت 
ازدواج برای دختران زیر ۱۵ سال و پسران زیر ۱۸ سال ممنوع یا دارای 
ضوابط خاصی خواهد شد. تندگویان نیز طی روزهای اخیر با اشاره بر همین 
موضوع گفت: حرف ما این نیست که به زیر ۱۵ سال وام تعلق نگیرد بلکه 
می گوئیم حق آنها تا ۱۸ سالگی محفوظ بماند تا بتوانند خودشان از وام 
استفاده کنند زیرا به صورت قانونی تا ۱۸ سالگی نمی توانند افتتاح حساب 

داشته باشند و از وام استفاده کنند.
ابتکار معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهور نیز چندی  معصومه 
ازدواج  لزوم ممنوعیت هرگونه  از  ازدواج  وام  افزایش  به  واکنش  پیش در 
افراد زیر ۱۳ سال سخن گفت و تاکید کرد: سعی داریم بتوانیم محدودیت 
وام  این  از  استفاده  امکان سو  تا  قرار دهیم  ازدواج مدنظر  برای وام  سنی 
برای  ازدواج  وام  پرداخت  تکلیف  هنوز  وجود  این  با  باشد.  نداشته  وجود 
افراد زیر ۱۸ سال مشخص نیست و تاکنون برای اینکه وام افراد زیر ۱۸ و 
۱۳ سال به طور کلی ممنوع یا محفوظ مانده و پس از ۱۸ سالگی به آنها 

پرداخت شود، تصمیمی گرفته نشده است.
حال باید دید پس از اظهار نظرهای متعدد در این باره، سرنوشت وام 
ازدواج برای افراد ۱۸ سال چه خواهد شد و آیا زوج های زیر ۱۸ سال نیز 

مشمول دریافت وام خواهند شد یا خیر.
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روزنامه صبح ایران

برداشت گاز از پارس جنوبی افزایش می یابد
جزییات دو دستور وزیر نفت برای شتاب بخشی به اجرای طرح توسعه فاز ۱۴ پارس جنوبی:

اجتماعی  رفاه  و  کار  تعاون،  وزیر  کار  روابط  معاون 
زیرسامانه   ۲۲ با  کار  روابط  جامع  سامانه  خدمات  گفت: 
تا ۲۲ بهمن ماه به طور کامل در سراسر کشور عملیاتی 

می شود.
کار  روابط  معاونت  داشت:  اظهار  شاکرمی  حاتم 
و  دقیق  اجرای  و  کار  نیروی  از  صیانت  راستای  در 
شفاف قوانین و مقررات و ارائه هر چه بهتر و سریع تر 
تمام  گرفت  تصمیم  خود  هدف  جامعه  به  خدمات 
الکترونیکی  و  غیر حضوری  به صورت  را  خدمات خود 

2 صفحه  دهد.../  ارائه 

ارائه خدمات غیرحضوری 
کارگران و کارفرمایان از ۲۲بهمن

 اولین برد پرسپولیس یحیی 
چه کسانی، خارجی ها را از آمدن به جشنواره فجر ترساندند؟زیر باران سنگ و کارت

عبور »تئاتر فجر ۳۸« از چالش ها و تلاش برای جلوگیری از دودستگی
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آغاز ماجراجویی یحی برای امپراطوری سرخ ها؛

معاون وزیر کار خبر داد؛
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